



النشرة اليومية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

30 تشرين أول (أكتوبر) 2024 نشرة يومية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

UNCTAD Calls for Rethinking Global Development Strategies with Slow Growth and Rising Debt

The United Nations Trade and Development Organization (UNCTAD) has called for a review of global development strategies in light of slow economic growth, increasing debt, and a weak state of the global economy. According to the OECD report on "Trade and Development" for the year 2024, global economic growth is declining, and growth rates are expected to remain at 2.7% for the years 2024 and 2025, which is less than the annual average of 3% for the period between 2001 and 2019, and constitutes a wide contrast with the average growth of the global economy when it reached 4.4% during Years before the global financial crisis.

UNCTAD indicated that investment and trade are increasing the gap between industrialized and developing countries, despite the latter's opportunities with rising South-South trade and demand from minerals driving the green transition.

[Source \(CNBC Arabia Website, Edited\)](#)



النونكتاد يدعو إلى إعادة النظر في استراتيجيات التنمية العالمية مع النمو البطيء وزيادة الديون

دعت منظمة الأمم المتحدة للتجارة والتنمية "الأونكتاد"، إلى إعادة النظر في إستراتيجيات التنمية العالمية في ظل بطء النمو الاقتصادي، وزيادة الدين، وضعف حالة الاقتصاد العالمي. وبحسب تقرير المنظمة حول "التجارة والتنمية" للعام 2024 فإن النمو الاقتصادي العالمي يتراجع، ومن المتوقع بقاء معدلات النمو عند 2.7% للعامين 2024 و2025، وهو ما يعد أقل

من متوسط سنوي بنسبة 3% للفترة بين 2001 و2019، ويشكل تبايناً واسعاً مع متوسط نمو الاقتصاد العالمي عندما وصل إلى 4.4% خلال السنوات السابقة للأزمة المالية العالمية.

وبينت الأونكتاد أن الاستثمار والتجارة يزيدان الفجوة بين الدول الصناعية والنامية، رغم الفرص المتاحة للأخيرة مع ارتفاع التجارة بين بلدان الجنوب، والطلب الناتج عن المعادن التي تقود التحول الأخضر.

[المصدر \(موقع CNBC Arabia، بتصرف\)](#)

Gold Hits Record Peak on US Election Concerns

Gold hit an all-time high on Wednesday as investors turned to the yellow metal as a safe haven less than a week before the US presidential election while awaiting economic data for clues on the US Federal Reserve's expected decision on interest rates.

Spot gold rose 0.2% to \$2,779.39 an ounce, after hitting an all-time high of \$2,782.03 earlier in the session.

U.S. gold futures rose 0.4% to \$2,791.70.

[Source \(CNBC Arabia Website, Edited\)](#)



الذهب يبلغ ذروة قياسية بسبب مخاوف تتعلق بالانتخابات الأميركية

بلغ الذهب أعلى مستوى على الإطلاق اليوم الأربعاء مع إقبال المستثمرين على المعدن الأصفر كملأذ آمن قبل أقل من أسبوع من الانتخابات الرئاسية الأميركية، بينما يترقبون بيانات اقتصادية للحصول على مؤشرات بشأن قرار الفدرالي الأمريكي المنتظر بشأن أسعار الفائدة.

وارتفع الذهب في المعاملات الفورية 0.2% إلى 2779.39 دولار للأوقية (الأونصة)، بعد أن سجل أعلى مستوى له على الإطلاق عند 2782.03 دولار في وقت سابق من الجلسة. وزادت العقود الآجلة للذهب في الولايات المتحدة 0.4% إلى 2791.70 دولار.

[المصدر \(موقع CNBC Arabia، بتصرف\)](#)

German Economy Expected to Continue to Stagnate in 2025

The German Chamber of Commerce and Industry ruled out that the German economy would achieve growth in 2025, expecting the expected recession to continue during the current year.

The Chamber forecasts that Germany's economy will record zero growth in 2025 after the expected recession this year, making 2025 the third consecutive year without economic growth in Germany.

Those forecasts suggest that the Chamber of Commerce and Industry is more pessimistic than the German government, which expects the country to achieve economic growth of 1.1% over the next year. The government hopes to increase private consumption and export more industrial products during the same period.

[Source \(CNBC Arabia Website, Edited\)](#)



توقعات باستمرار ركود الاقتصاد الألماني في 2025

استبعدت غرفة التجارة والصناعة الألمانية تحقيق اقتصاد ألمانيا نمواً في العام 2025، متوقعة استمرار حالة الركود المتوقع تسجيلها خلال العام الجاري.

وتتضمن توقعات الغرفة تسجيل اقتصاد ألمانيا نمواً صغرياً في العام 2025 وذلك بعد الركود المتوقع له في العام الجاري، ليكون 2025 العام الثالث على التوالي الذي لا يشهد تسجيل نمو اقتصادي في ألمانيا.

وتشير تلك التوقعات إلى أن غرفة التجارة والصناعة تعد أكثر تشاؤماً من الحكومة الألمانية التي تتوقع أن تحقق البلاد نمواً اقتصادياً بنسبة 1.1% خلال العام المقبل. وتأمل الحكومة في زيادة الاستهلاك الخاص، وتصدير المزيد من المنتجات الصناعية خلال نفس الفترة.

[المصدر \(موقع CNBC Arabia، بتصرف\)](#)

Oil Prices Continue to Recover Amid Falling U.S.

Warehouses

Oil prices continued their recovery path during the trading session on Wednesday, the thirtieth of October, after sharp losses on Monday, in light of the easing of fears related to the targeting of oil facilities in Iran.

Oil prices suffered losses of as much as 6 percent on Monday, with Israel's strike on Iran over the weekend untouched Tehran's oil infrastructure.

In a separate context, according to data from the American Petroleum Institute, crude oil and fuel inventories in America fell last week by about 573,000 barrels, gasoline inventories fell by 282,000 barrels, while distillate inventories fell by 1.46 million barrels.

[Source \(CNBC Arabia Website, Edited\)](#)



أسعار النفط تواصل التعافي وسط تراجع المخزونات الأميركية

واصلت أسعار النفط مسار تعافيتها خلال تعاملات جلسة اليوم الأربعاء الثلاثين من أكتوبر تشرين الأول بعد خسائر حادة يوم الإثنين في ظل انحسار المخاوف المرتبطة باستهداف منشآت نفطية في إيران.

وتكبدت أسعار النفط خسائر وصلت حدتها إلى نحو 6% يوم الإثنين مع عدم مساس الضريبة التي شنتها إسرائيل على إيران مطلع الأسبوع بالبنية التحتية النفطية لتهران.

وفي سياق منفصل، وبحسب بيانات معهد البترول الأميركي فإن مخزونات النفط الخام والوقود في أميركا انخفضت الأسبوع الماضي بحوالي 573 ألف برميل، كما تراجع مخزونات البنزين 282 ألف برميل بينما هبطت مخزونات نواتج التقطير 1.46 مليون برميل.

[المصدر \(موقع CNBC Arabia، بتصرف\)](#)

Inflation in Sudan is the Highest Among Arab Countries

The International Monetary Fund (IMF) released new data for 2024 showing expectations regarding inflation rates in Arab countries for the year 2025, as the figures revealed large disparities in expected inflation rates between countries.

The IMF expects Sudan to record the highest inflation rates in the Arab region during 2025 at about 119 percent, although it will decline from this year's levels estimated at about 200 percent. While the Fund expected inflation rates during the current year to reach 200.1 percent, an increase of about 123 percent with an annual comparison.

Egypt comes in second with an expected inflation rate of 21.2 percent. On the other hand, Qatar was the Arab country least affected by inflation according to expectations, with only 1.4 percent expected to register, reflecting relative economic stability supported by a strong energy sector, and stability in local markets.

[Source \(Al-Arab Newspaper of London, Edited\)](#)



التضخم في السودان الأعلى بين الدول العربية

أصدر صندوق النقد الدولي بيانات جديدة لعام 2024 توضح التوقعات بشأن معدلات التضخم في الدول العربية للعام 2025، حيث كشفت الأرقام عن تفاوتات كبيرة في نسب التضخم المتوقعة بين الدول.

ويتوقع الصندوق أن يسجل السودان أعلى معدلات التضخم في المنطقة العربية خلال عام 2025 عند حوالي 119 في المئة رغم أنه سيتراجع عن مستويات العام الحالي والمقدرة بنحو مئتي في المئة. في حين توقع الصندوق أن تصل معدلات التضخم خلال العام الجاري إلى نسبة 200.1 في المئة، أي بزيادة تصل إلى نحو 123 في المئة بمقارنة سنوية.

وتأتي مصر في المرتبة الثانية بمعدل تضخم متوقع يبلغ 21.2 في المئة. في المقابل، جاءت قطر كالدولة العربية الأقل تضرراً بالتضخم وفقاً للتوقعات، حيث من المنتظر أن تسجل 1.4 في المئة فقط، مما يعكس استقراراً اقتصادياً نسبياً مدعوماً بقطاع طاقة قوي، واستقرار في الأسواق المحلية.

[المصدر \(صحيفة العرب اللندنية، بتصرف\)](#)

Britain is set to impose the Largest Tax Increase in 3

Decades

Britain's new finance minister, Rachel Reeves, has unveiled what could be the biggest tax rises in three decades, in a bid to fix the country's crumbling public services. It also revealed plans for billions of pounds of additional borrowing to overhaul the British economy.

The Labor government is betting that its first budget after 14 years of Conservative rule will be able to finance its campaign pledges without wreaking havoc on the bond market that toppled former prime minister Liz Truss in 2022.

Labor promised voters it would work to reduce long waiting lists at state-run health services, build more housing, and improve schools.

[Source \(Al-Arabiya.Net Website, Edited\)](#)



بريطانيا تتجه لفرض أكبر زيادة ضريبية في 3 عقود

كشفت وزيرة المالية البريطانية الجديدة، راشيل ريفز، عما قد تكون أكبر زيادات ضريبية في ثلاثة عقود، في محاولة لإصلاح الخدمات العامة المتدهورة في البلاد. كما كشفت كذلك عن خطط لاقتراض إضافي بمليارات الجنيهات الأسترلينية لإصلاح الاقتصاد البريطاني.

وتراهن حكومة حزب العمال على أن أول ميزانية لها بعد 14 عاماً من حكم حزب المحافظين ستتمكن من تمويل تعهداتها الانتخابية من دون إثارة نوع من الفوضى في سوق السندات التي أطاحت برئيسة الوزراء السابقة ليز تراس في عام 2022.

ووعده حزب العمال الناخبين بأنه سيعمل على تقليص قوائم الانتظار الطويلة في الخدمات الصحية التي تديرها الدولة، وبناء المزيد من المساكن وتحسين المدارس.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

■ "Alphabet" Results Beat Expectations in Third Quarter

"Alphabet", Google's parent company, beat revenue and profit forecasts in the third quarter, helped by a 35 percent rise in its AI-powered cloud computing business and a jump in digital advertising revenue.

Alphabet shares, which closed up 1.8% on Tuesday, rose 4.4% in after-hours trading. The stock has risen about 22% this year, in line with the broader market.

CEO Sundar Pichai explained that investments in artificial intelligence are "paying off" through the use and sales of its research and cloud computing business.

[Source \(Al-Arabiya.Net Website, Edited\)](#)

■ نتائج "ألفابت" تفوق التوقعات في الربع الثالث

تجاوزت شركة "ألفابت"، الشركة الأم لغوغل، توقعات الإيرادات والأرباح في الربع الثالث، بمساعدة ارتفاع بلغ 35% في أعمال الحوسبة السحابية المدعومة بالذكاء الاصطناعي، بالإضافة إلى قفزة في إيرادات الإعلانات الرقمية.

وصعدت أسهم "ألفابت"، التي أغلقت مرتفعة 1.8% أمس الثلاثاء، بمقدار 4.4% في تعاملات ما بعد ساعات التداول. وارتفع السهم بنحو 22% هذا العام بما يتماشى مع السوق الأوسع.

وأوضح الرئيس التنفيذي للشركة ساندر بيتشاي أن الاستثمارات في الذكاء الاصطناعي "تؤتي ثمارها" من خلال استخدام ومبيعات أعمال البحث والحوسبة السحابية.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصريف\)](#)

